
 
 

SECRETARÍA DE JUNTA CENTRAL FALLERA 

 
Acta de l'Assemblea General Ordinaría de Presidents i Presidentes de falla celebrada 
el día 19 de juny de 2024 a les 20.05 hores en el Sala Rodrigo del Palau de la Música 
de València, amb la presidència de Sr. Santiago Ballester *Casabuena, com a 
secretari General Sr. Nicolas Garcés *Casal i amb els representants de les comissions 
falleres relacionades al marge, d'acord amb els punts de l'orde del dia establits en la 
convocatòria. 
 
 
Primer punt del dia. Aprovació, si escau, de l'acta de l'Assemblea Ordinària del 
23 de maig.  
 
No havent-hi alguna objecció, ni alguna modificació, s'aprova per assentiment. 
 
 
Segon punt del dia. Informe de Presidència 
 
En primer lloc es disculpa l'absència de la vicepresidenta, María Tomás, per motius 
laborals. 
S'informa, que el passat 14 de juny, va cessar com a vicepresidenta segona, María 
Jesús Andrés, donant-li les gràcies per tot el treball efectuat i per l'aportació a la JCF 
i a estes festes, desitjant-li tots els èxits en tot allò que vaja a escometre. 
 
Seguidament, el president ha donat la benvinguda, com a vicepresidenta quinta, a 
María Fernández component de la comissió Poeta Altet-Benicarló, de la qual ha sigut 
Fallera Major en 2008 i 2011, també presidenta en 2016 i 2017 i copresidenta en els 
anys 2022 i 2023. A més, María ha format part de la directiva de la seua comissió en 
nombroses ocasions, sobretot en l'àrea d'economia i tresoreria. Està en possessió el 
Bunyol d’Or amb Fulles de Llorer i ja formava part de JCF en la delegació de 
Protocol, Relacions Públiques i Agenda. En lo professional és administradora de 
finques. 
A partir d'ara, es farà càrrec de la delegació de Cultura i Solidaritat i Juntes Locals. 
Amb tot això, Ballester ha informat també que la delegació de recompenses 
dependrà a partir d'ara del Secretari General, Nicolás Garcés. 
 
El President informa de tots aquells actes que s'han realitzat des de l'última 
assemblea.  
El passat dia 23 de maig es van presentar les falles municipals per a 2025. La falla 
infantil serà obra de José Gallego, mentres que la major eixirà del taller d'Alejandro 
Santaeulalia i Vicente Llácer, amb disseny de Josete Santaeulalia. 



Diumenge passat 2 de juny, les Falleres Majors de València, van assistir a la 
processó del Corpus, representant als personatges bíblics que tradicionalment fan 
les Falleres Majors de València. 
 
El 6 de juny, als Jardins del Palau, es van presentar els pasdobles dedicats a les 
nostres Falleres Majors. El pasdoble de la Fallera Major de València va ser compost 
per Juan Manuel Gómez de Edeta, mentres que el de la Fallera Major Infantil de 
València va ser obra del compositor Hugo Chinesta. 
 
El divendres 7 de juny, la Fallera Major de València, acompanyada de la seua Cort 
d'Honor, va assistir a la Gala Fallera de les Juntes locals, que es va celebrar a Alzira. 
 
El President informa que, en la pròxima Assemblea, es presentaran les conclusions 
sobre l'Ofrena amb totes les dades arreplegades des de les diferents delegacions i 
àrees i la participació durant este any, per això, se sotmetrà a debat les diferents 
modificacions i canvis en el funcionament d'esta. 
També per a la pròxima assemblea, que serà extraordinària, es realitzarà l'elecció de 
jurats per a l'elecció de les Falleres Majors de València. 
 
El passat 13 de juny, es duc a terme un consell rector de JCF, en el qual porte a 
aprovació en el pla estratègic de subvencions per a incloure la subvenció per a les 
agrupacions que tenen aniversari. 
 
D'altra banda, s'ha rebut un comunicat d'Ecoembes que ha posat en marxa una 
campanya de repartiment de tres contenidors per a les comissions falleres per a 
reciclar residus. 
 
El President comunica que la data confirmada per a celebrar la Gala d'Elecció de les 
candidates a FFMMV 2025 serà el 28 de setembre a la Fonteta. 
 
A més, s'ha confirmat que els permisos de Sant Joan sol·licitats per les diferents 
comissions es van concedir en termini, tant els atorgats per al 15 com els del 22 de 
juny. 
 
Tercer punt del dia. Aprobacion, si escau, de les Falles de nova creació. 
 
El Secretari General informa, en nom de la delegació d'Incidències, que s'han 
presentat dos sol·licituds per a crear noves comissions falleres. Revisats els 
informes per part de l'Ajuntament de València i la delegació d'Incidències, 
s'autoritzen les dos sol·licituds presentades per complir amb els requisits. 
Les dos comissions de nova creació pertanyen al sector Poblats al Sud i són Suïssa-
L'Alqueria del Favero, que tindria el número de cens 396 i també la comissió 
Gonzalo Tejero Langarita-Vicente Chuliá Campos, que tindria el número de cens 
397. 
D'esta manera, s'ha passat a ratificar l'aprovació de les falles de nova creació tal 
com indica l'Article 12 – C del vigent reglament faller. Resultant la votació favorable 
amb 96 vots a favor i 4 abstencions. 
 
Quart punt del dia. Precs i preguntes. 
 



Falla 205, Nort-Doctor Zamenhoff. Manifesten els problemes que van tindre, tant per 
a l'anada com per a la volta, per a travessar per Guillem de Castro i Quart. Sol·licita 
que es tinga en compte. 
 
El President pren nota i parlarà amb els dispositius de policia. 
 
Falla 77, Barri de Sant Josep. Comuniquen els problemes que van tindre el dia de la 
Festa de Sant Joan amb els vehicles aparcats en la zona senyalitzada, no produint-
se la presència del servici de grues, ni de la policia municipal. 
 
El President, diu que és coneixedor de les múltiples anomenades de les comissions, 
però eixe dia, el servici de Grues es trobava totalment saturat. 
 
Falla 349, Sants Just i Pastor-Serradora, Javier. Comunica que va tindre els 
mateixos problemes que la comissió 77. Comuniquen que encara no han cobrat la 
subvenció de monuments, havent esmenat la incidència de l'expedient.  
 
El president informa que, de les diferents subvencions, ja s'ha cobrat el 75% de totes 
elles i s'estan revisant encara alguns expedients, així que s'espera estiga tot pagat a 
la fi del mes de juny. Les subvencions que ja s'ha abonat el 100% són les 
d'aniversaris, il·luminació i agrupacions musicals. 
 
Falla 64. Doctor Peset Aleixandre-En Guillem Ferrer. Pregunta en què situació es 
troben el limitador/regulador i el possible canvi de l'ordenança. 
 
El President informa que el dijous passat es va realitzar un prova en un casa amb 
l'assistència dels tècnics del servici de contaminació acústica, Policia, tècnics de so, 
fins i tot algun President del Marítim. Es va fer en la plaça de la Mercè durant un 
període de tres hores. Els tècnics han arreplegat tota la informació per a realitzar 
l'informe tècnic, que serà imprescindible per al treball de la modificació de 
l'ordenança, la qual no podrà tindre's per a este exercici, podent ser possible no 
abans de l'exercici següent. 
 
Falla 97, Sèneca-Iecla. Exposen el gran problema que els està provocant els 
apartaments turístics, ja que això implica les fortes pujades en els lloguers dels 
casals. Pregunta, si des de l'ajuntament s'està estudiant algun pla de suport per a 
comprar o acollir-se a alguna mesura o actuació, ja que estan interessats a comprar, 
però hauria de veure's el tema d'avals. 
 
El President, comenta que és evident que hi ha un problema amb el tema dels locals 
pels apartaments turístics, però més enllà d'això, és un tema d'ajuntament i s'estan 
realitzant nombroses inspeccions. S'ha mantingut una reunió, ja que, recordant que 
temps arrere l'ajuntament podia avalar per a a les comissions. En este assumpte, 
s'està estudiant les possibilitats que la S.G.R. servici una línia, en la qual estos 
siguen els avaladors perquè es puguen comprar un casal sense que hagen de ser 
avaladors els propis fallers. S'està a l'espera de veure si es pot realitzar o no. 
 
Falla 139, Portugal-Fragata. Pregunta si el dia 14 març podria entrar dins dels 
permisos per a fer coses a la nit. 
 
El president, comenta que en la primera reunió per al bàndol faller, al setembre, es 
proposa i al costat dels temes de muntatges de carpes i tota la resta, no sent un dia 



més de revetles, si no, encaixar-lo dins del nombre de dies previstos. No obstant 
això ha de ser aprovat per l'assemblea, però en cap cas s'ampliara un dia més. 
 
Falla 59, Ares d'Alpont-Castell de Pop, Pepe Monrabal. Sol·licita que el tema de 
l'Ofrena no es tracte el mes de juliol i passe a setembre, ja que és un tema molt 
important i en l'assemblea de juliol no hi ha la mateixa afluència. 
D'altra banda, demana que, inicialment, s'anote el torn de paraules per a saber quan 
et tocarà. 
 
El President proposa passar el tema de l'Ofrena al mes d'octubre i no havent-hi cap 
objecció, queda així acordat. 
Quant al tema de torns, quan arribem a l'assemblea se sol·licitarà el torn de paraules 
i aquell que no l'haja fet, esperarà al final del torn. 
 
Falla 36, Guillem de Castro-Triador. Diu que votarà “no” a la sol·licitud del permís de 
revetla per al dia 14. Ja tenen algun problema per a realitzar la plantá, com per a 
ampliar més els dies de revetles. 
 
El President indica que, qualsevol proposta que arribe per part d'algun membre de 
l'assemblea hi ha plantejar-la i decidix l'assemblea. 
 
Falla 45, Sagunt-Sant Antoni-Pare Urbà. Diu que l'any passat es considere la 
possibilitat de limitar l'horari nocturn a les dos del matí i volien saber com està este 
tema. 
 
El president informa que no té constància d'eixe canvi. 
 
Falla 239, Peris i Valero-Cuba. Pregunta si hi ha pensat algun tipus de subvenció per 
a la insonorització dels casals. Indica que també es van veure afectats el dia de la 
festa de Sant Joan igual que la resta de les comissions que l'han exposat. 
 
El President índia que JCF no és la que dona l'autorització per a la celebració d'estos 
actes, encara que se sent implicada preocupant-se que s'arriben a tindre els 
permisos corresponents, sent les pròpies Falles les que es tramiten estos actes. No 
es van reduir dispositius en comparació a altres anys, sent cert que la quantitat de 
vehicles estacionats en les zones senyalitzades s'incremente de manera inflada, 
malgrat que les zones estaven perfectament senyalitzades dins del termini i en la 
forma corresponent per part de les comissions. 
És un punt del qual s'ha pres bona nota, perquè l'any que ve es pose un reforç en 
eixos dies o no i mantindrà reunió, per a l'any que ve, amb el regidor per a tractar 
este tema. També pot influir que el 85% de les comissions es van concentrar en el 
primer dia. 
 
Quant al tema de subvencions a la insonorització, es va retirar la Línia, ja que durant 
dos anys no s'havia rebut cap sol·licitud. No obstant això, si hi ha alguna comissió 
interessada, s'ha de notificar a través de secretària JCF, per a veure com es pot 
reactivar esta Línia. 
 
Falla 349, Sants Just i Pastor-Serradora. Sol·licita que, per al tema de la revetla de 
Sant Joan, la Policia comence a actuar el divendres a la vesprada per a no acumular 
eixa actuació en el matí del propi dissabte. 
 



El president pren nota per a traslladar-lo al servici corresponent. 
 
Falla 106, Primat Reig-Sant Vicent de Paül. Sol·licita que, a part del cartell informatiu 
del tall de carrer, la Policia passe per les zones, un o dos dies abans, i avise 
mitjançant una nota en el vehicle, perquè el retiren. 
 
El President indica que l'inclourà en la mateixa nota de les anteriors sol·licituds. 
 
Falla 79, Ferran el Catòlic-Àngel Guimerà. En relació a la revetla de Sant Joan, 
també van patir els problemes dels vehicles aparcats, fins i tot havent col·locat amb 
anterioritat les notes informatives que se'ls proporcione des de la Policia, en els 
vehicles estacionats en la zona assenyalada, es van trobar amb eixos mateixos 
vehicles el dissabte al matí. Pel que van haver de traslladar alguns actes a altres 
zones, amb la conseqüent molèstia i perillositat.  
 
El President pren nota per a tractar este tema. 
 
Falla 35, Joan d'Aguiló-Gaspar Aguilar. Diu que el problema no és de senyalització, 
ni és de policia, és del servici de grues. Hi ha una grua per districte i això es ve 
arrossegant des de fa sis o set anys. La solució és contractar mínim tres grues per 
districte i augmentar els efectius Policials, reforçant estos dos dies de les festes de 
Sant Joan. 
 
El President pren nota per a tractar este tema. 
 
 
Sense més punts que tractar, s'alça la sessió sent les 20:53. 
  



Número de cens de les falles asistents a l’assamblea 

 

1 41 81 121 161 201 241 281 321 361 
2 42 82 122 162 202 242 282 322 362 
3 43 83 123 163 203 243 283 323 363 
4 44 84 124 164 204 244 284 324 364 
5 45 85 125 165 205 245 285 325 365 
6 46 86 126 166 206 246 286 326 366 
7 47 87 127 167 207 247 287 327 367 
8 48 88 128 168 208 248 288 328 368 
9 49 89 129 169 209 249 289 329 369 
10 50 90 130 170 210 250 290 330 370 
11 51 91 131 171 211 251 291 331 371 
12 52 92 132 172 212 252 292 332 372 
13 53 93 133 173 213 253 293 333 373 
14 54 94 134 174 214 254 294 334 374 
15 55 95 135 175 215 255 295 335 375 
16 56 96 136 176 216 256 296 336 376 
17 57 97 137 177 217 257 297 337 377 
18 58 98 138 178 218 258 298 338 378 
19 59 99 139 179 219 259 299 339 379 
20 60 100 140 180 220 260 300 340 380 
21 61 101 141 181 221 261 301 341 381 
22 62 102 142 182 222 262 302 342 382 
23 63 103 143 183 223 263 303 343 383 
24 64 104 144 184 224 264 304 344 384 
25 65 105 145 185 225 265 305 345 385 
26 66 106 146 186 226 266 306 346 386 
27 67 107 147 187 227 267 307 347 387 
28 68 108 148 188 228 268 308 348 388 
29 69 109 149 189 229 269 309 349 389 
30 70 110 150 190 230 270 310 350 390 
31 71 111 151 191 231 271 311 351 391 
32 72 112 152 192 232 272 312 352 392 
33 73 113 153 193 233 273 313 353 393 
34 74 114 154 194 234 274 314 354 394 
35 75 115 155 195 235 275 315 355 395 
36 76 116 156 196 236 276 316 356 396 
37 77 117 157 197 237 277 317 357 397 
38 78 118 158 198 238 278 318 358  
39 79 119 159 199 239 279 319 359  
40 80 120 160 200 240 280 320 360  

 
 
En roig, les comissiones assistents a l'assemblea. 
En negre comissions que no estan actives. 


